

**Professeur/Teacher: Carmela RIZZI**

## **Italien niveau débutants/Italian for beginners – A1**

This course aims at giving basic aspects of Italian grammar and combines speaking, writing, reading and listening skills for general purposes. It is orientated for academically trained learners who are willing to learn (a) foreign language(s) and acquire basic command of the Italian language.

Ce cours a pour but de vous offrir les aspects basiques de la grammaire italienne et des quatre habilités de base (parler, écrire, lire et écrire) pour des objectifs généraux. Il est conseillé pour des étudiants académiques qui veulent apprendre une langue étrangère et acquérir des compétences de base de la langue italienne.

**Public ciblé:** tous les étudiants, en particulier ceux du “Bachelor en Cultures Européennes”

**Target group:** all students, in priority students from “Bachelor en Cultures Européennes”

**Langue du cours:** Italien et Français (rarement Anglais si vraiment nécessaire)

**Teaching language:** Italian and French (with recourse to English rarely when really needed)

**ECTS: 3**

**ABSENCES: 3 max**

### **Description**

Cours d’italien pour débutants. L’objectif est l’acquisition des règles et structures de base de la grammaire, ainsi que des compétences à l’écrit et à l’oral. Les étudiants sont impliqués dans l’apprentissage de la grammaire de base par une approche comparative italien-français, ainsi que des capacités communicatives (parler, écouter, écrire et lire) par des exercices et activités individuelles et/ou en couple ou en groupe.

Italian language course for beginners. The objective is the acquisition of basic grammatical rules and structures, as well as oral and written skills. Students are involved in learning the basic grammar of Italian language as well as speaking, listening, writing and reading by communicative activities in individual and/or pair and/or group work.

## Objectifs et résultats d'apprentissage/Learning outcomes

A l'issue de ce cours les étudiants seront capables de :

- apprendre et utiliser les principales structures de grammaire de l'italien à l'écrit et à l'oral, ainsi que ses fonctions communicatives de base
- saluer/demander gentiment et remercier
- se présenter, décrire et fournir des informations personnelles
- s'exprimer d'une façon très simple dans une brève conversation quotidienne
- parler de ses propres loisirs et activités quotidiennes
- accepter ou refuser une invitation
- demander de simples renseignements/demander et exprimer l'heure
- comprendre de simples textes et répondre à des questions
- écrire un texte ou une lettre brefs

By the end of this course, students should be able to:

- learn and use the main grammatical structures of the Italian written and oral system as well as of its basic linguistic functions
- greet people/ask kindly and thank
- introduce, describe and provide personal information about themselves
- express themselves in a very simple way in everyday short conversation
- talk about their daily routine and leisure activities
- invite/ accept /refuse an invitation
- ask for information /ask and say time
- understand simple written texts and answer to simple questions about them et/or briefly summarize them
- write a short and simple letter or text

## Évaluation

- Interaction, intérêt et implication montrées pendant le cours
- Les quatre compétences de base seront évaluées par des exercices de traduction ou complètement/transformation
- Parler pour se présenter et raconter de ses activités quotidiennes/loisirs, rencontrer de nouvelles personnes, mini-dialogues
- Écouter et comprendre de simples messages/annonces
- Lire avec une prononciation acceptable
- Écrire des séquences de phrases ou de petits textes

## Evaluation

- Oral interaction, level of interest and degree of involvement during the courses
- Speaking, listening, writing and reading skills shall be evaluated in task-based activities (exercises of translation or filling/transformation)
- Speaking: daily routines, introducing oneself, hobbies, meeting new people, short dialogues
- Listening: key information from listening texts must be understood (Advertisements, TV, etc.)
- Reading: acceptable pronunciation of a text or a dialogue and key information in it must be detected
- Writing: basic “texts” or sequence of sentences

Les étudiants seront évalués sur la base de leur participation au cours, leur activité d'étude régulière/devoirs à la maison (exercices de grammaire et de traduction/conjugaison de verbes) et le test final

Students will be evaluated, in accordance to their active participation in the course, on their regular homework (which first consists of grammar translation exercises/verbs conjugation) and on their written test.

## **Bibliographie (à confirmer le jour de la première classe)**

### **Bibliography (to be confirmed the first day of class)**

T. Marin, S. Magnelli, Nuovo progetto italiano 1, Libro dello studente; Edilingua, 2009

D'autre matériel didactique sera fourni par l'enseignant/ Additional material can be provided by the teacher.